
Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2020

2020-02-13

Protokoll 2/2020

fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde 
torsdagen den 13 februari 2020 kl. 17:30-20:00, 
Medborgarkontoret samt Folkets Husby, Edvard 
Griegsgången 9, 16

Ledamöter Benjamin Dousa (M) Ordförande
Elvir Kazinic (S) Vice ordförande
Aleks Sakala (M)
Elisabeth Hellström (M)
Martin Michel (MP)
Pegah Afsharian (C)
Kerstin Aggefors (S)
Kyllikki Iroegbu (S)
Niklas Thorén (V)
Ahmed Sharaf Abdi (V)
Janina Fond (SD)
Mats Rydelius (M) ersätter Kerstin Thufvesson (M)
Mauritz Jokela (M) ersätter Cecilia Ekman (L)

Ersättare Jean-Robert Nino (M)
Patrick Amofah (C) §§6-35
Omar Ahmed (S)
Tara Rasul Aziz (S)
Daniel Agustin Vencu Velasquez Castro (S)
Veronica Stiernborg (V)
Helene Wildner (V)
Daniel Lantz (SD)

Övriga närvarande Ingrid Brännström Avdelningschef
Johan Hernman Avdelningschef §§7-35
Ata Hosseini, Vision Personalföreträdare §§7-35
Julia Jonsson Ersättare nämndsekreterare
Kim Lagerquist Avdelningschef §§7-35
Susanne Leinsköld Stadsdelsdirektör
Josephine Lindström Nämndsekreterare
Susanne Tengberg Avdelningschef §§6-35
Anna Mattsson Avdelningschef
Riitta Eddib, Kommunal Personalföreträdare §§7-35
Nadja Gürsoy, Akademikerförbundet SSR Personalföreträdare 
§§7-35

Justerare Benjamin Dousa (M), Elvir Kazinic (S)
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§ 1
Val av justerare och godkännande av dagordning 
Benjamin Dousa (M) och Elvir Kazinic (S) utses att justera dagens 
protokoll. Justeringen äger rum den 18 februari 2020.
Paragraferna 8, 15, 17, 19-22 och 24 justerades omedelbart den 13 
november 2020.

Dagordningen godkändes.

Nämnden ajournerades mellan klockan 17:45-19:40 för 
informationsnämnd samt allmänhetens frågestund. Sammanträdet 
återupptogs klockan 19:40.
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§ 2
Anmälan av föregående protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 19 december 2019 justerades den 20 december 2019.

Anmäldes att protokollet från stadsdelsnämndens sammanträde 
den 2 januari 2020 justerades den 2 januari 2020.
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§ 3
Borttagen på grund av sekretess 
RK 2020/14

Handlingar i ärendet
 RK 2020/14-1 Nedläggning av faderskapsutredning enligt 2 

kap. 7 § 1 p FB
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§ 4
Borttagen på grund av sekretess 
2019/000134

Handlingar i ärendet
 RK 2019/134-5 Anmälan av beslut från Inspektionen för 

vård och omsorg (IVO)
 RK 2019/134-4 Bilaga: Beslut från Inspektionen för vård 

och omsorg 
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§ 5
Anmälan av sociala delegationens protokoll 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av sociala delegationens protokoll från den 20 
december 2019, den 3 januari 2020, den 8 januari 2020, den 10 
januari 2020, den 15 januari 2020, den 22 januari 2020, den 5 
februari och den 11 februari 2020.
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§ 6
Förvaltningens och nämndens information och frågor 
Stadsdelsdirektören Susanne Leinsköld lämnade följande 
information till stadsdelsnämnden:

 Ansökningstiden för feriejobb pågår till och med den 4 mars 
2020. Förvaltningen kan erbjuda cirka 1000 
ungdomar anställning under sommarmånaderna.

 Förvaltningen har tagit fram ett sportlovsprogram i 
samarbete med andra aktörer.

 Förvaltningen genomför utbildning inom jobb, hot, våld och 
otillåten påverkan. Det kommer ett informationsärende till 
nämnden om det arbetet.

 Ungdomens hus håller fortsatt stängt, åtgärder har 
genomförts för personal. Förvaltningen kommer att se över 
samtliga träffpunkter för ungdomar.

 Den 26 mars kommer en juridisk utbildning genomföras för 
nämnden innan nämndens sammanträde.
 

Frågor från nämnden:
 Veronica Stiernborg (V) frågade vad förvaltningen har gjort 

efter att Ungdomens hus har stängts?
Förvaltningens svar: Förvaltningen är nöjda med samarbetet 
med Polisen. Personalen stängde verksamheten för kvällen, 
då det inte fanns ungdomar på plats. Förvaltningen har 
upprättat en rutin som innebär att förvaltningen och polisen 
ska träffas dagen efter en incident har inträffat.   

 Elvir Kazinic (S) frågade i vilket forum som 
stadsdelsnämnden har ansökt om ordningsvakter med 
anledning av den nyhetsartikel i SR från den 11 februari 
2020, där det framställs som att nämnden har ansökt om 
ordningsvakter.
Ordförandens svar: Stadsdelsnämnden har inte ansökt om 
LOV3-område, dock har förvaltningen initierat processen. 
Formellt är det stadshuset som ansöker om LOV3-
områden/ordningsvakter.
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§ 7
Inkomna medborgarförslag 
Förvaltningen informerade att inga inkomna medborgarförslag 
fanns att anmäla.
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§ 8
Verksamhetsberättelse för Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd för 2019 
RK 2020/16

Beslut 
1. Verksamhetsberättelse med bokslut för år 2019 godkänns 

och överlämnas till kommunstyrelsen och revisorerna.
2. Överföring av resultatenheternas samlade resultat till 

resultatfonden godkänns i enlighet med vad som redovisas i 
bilaga 2.

3. Nämnden godkänner uppföljning av internkontroll i enlighet 
med bilaga 3.

4. Nämnden begär ombudgetering avseende parkinvesteringar 
2,0 mnkr och trygghetsinvestering 3,0 mnkr, totalt 5,0 mnkr, 
i enlighet med vad som redovisas i bilaga 4.

5. Nämnden beslutar nedskriva osäkra fordringar om 1 477 243 
kr.

6. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Stadsdelsförvaltningen bedömer att nämnden bidragit till att 
uppfylla kommunfullmäktiges tre inriktningsmål och att målen för 
verksamhetsområdena har uppfyllts. Nämndens mål bedöms i 
huvudsak ha uppnåtts. Verksamheten har också kunnat inrymmas 
inom givna ekonomiska ramar.Verksamheten har också kunnat 
inrymmas inom givna ekonomiska ramar.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande 1
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Verksamhetsberättelsen för 2019 visar en tydlig bild av att 
resurserna som tilldelats förvaltningen inte varit tillräckliga för att 
möta de utmaningar som verkligheten i Rinkeby-Kista innebär. 
Våra verksamheter var underfinansierade med ca 21,2 mnkr på 
grund av den grönblåa majoritetens skattesänkningar. 
Ersättningarna från Migrationsverket för flyktingmottagarna kunde 
inte helt kompensera effekten av skattesänkningen. Ett resultat av 
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den otillräckliga finansieringen kan utläsas i att invånarnas nöjdhet 
och trygghetsupplevelse i flera avseenden har försämrats jämfört 
med tidigare år.

Trots detta anges för många områden att Rinkeby-Kista nått 
uppsatta mål. Då skrivs att målet uppfyllts när planerade aktiviteter 
genomförts även om man inte nått det uppsatta målet.

När det gäller tryggheten i stadsdelen har som tidigare nämnts den 
upplevda tryggheten minskat från 47 till 41 procent. Kvinnor/tjejer 
känner genomgående mindre trygghet än männen. Det gäller även 
nöjdheten med den yttre miljön och renhållningen i området.

Inför färdigställandet av utomhusbadet vid Eggeby har 
förvaltningen gjort en översyn av gång- och cykelvägarna från 
Husby vad gäller belysning och trygghet. Ingenting nämns om vad 
som behöver åtgärdas för att få trygga vägar från Rinkeby.

Under många år har Rinkeby-Kista kunnat erbjuda sommarjobb till 
alla ungdomar som anmält att de vill jobba. Nu har antalet jobb som 
erbjuds minskat radikalt. Förvaltningen redovisar många problem 
som funnits. Nu redovisas ett överskott på 0,6 mnkr. Då kan man 
fråga sig om verkligen allt gjorts för att erbjuda alla som önskar ett 
jobb? Samverkan med lokala näringslivet sker på olika sätt. Här 
saknar vi en samverkan i form av information till näringslivet om 
behovet av att företagen också ska erbjuda stadsdelens ungdomar 
feriearbeten.

Besöken vid fritidsgårdarna och träffpunkterna för ungdomar har 
minskat under året. I synnerhet har tjejernas besök vid 
träffpunkterna minskat jämfört med tidigare år. Det är mycket 
allvarligt då alternativet för många av våra ungdomar inte är att 
träffakompisar i hemmet utan det blir att söka sig till torgen och 
dagisgårdar.

På förskolorna har andelen nöjda föräldrar sjunkit. Vilken betydelse 
får det för ambitionen att öka inskrivningsgraden? Förskolan 
redovisar totalt ett överskott på 0,9 mnkr före resultatöverföringar. 
Detta anges bl.a. bero på lägre personalkostnader. Betyder det att 
antalet anställda har minskat?

Antalet personer som fått Stockholmsjobb har minskat. Vi saknar en 
redovisning av vad som gjorts för att åtgärda problemet.

För omsorgen om personer med funktionsnedsättning noteras att 
resultatet är avsevärt bättre än föregående år. Efter omprövning av 
ärenden inom personlig assistans har färre insatser beviljats eller 
avslutats helt. Flera ärenden har överklagats till förvaltningsrätten 
och beslut har ännu inte fattats där varför effekten av besluten 
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kommer först senare. Vi kan konstatera att det blivit en hårdare 
bedömning av insatser under året.

Under avsnittet om jämställdhetsanalys redovisas skillnader mellan 
män och kvinnor i olika anställningar. Dock saknas något om i 
vilken utsträckning förvaltningen har anställda med 
svensk/ickesvensk bakgrund. På annat ställe redovisas i vad mån 
man kan svara upp mot de svenska minoritetsspråken. Ingenting 
redovisas hur man svarar mot de krav som befolkningens 
språkkompetens ställer.

I den ekonomiska uppföljningen saknar vi genomgående 
jämförelser med utfallet 2018.

Slutligen vill vi berömma förvaltningen för det goda och 
professionella arbetet som lyckats prioritera och navigera i de tuffa 
budgetförutsättningarna som varit rådande under året.

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Tryggheten är kanske en av de frågor som är viktigast för många 
boenden i vårt område. Det är också ämnet trygghet som högern tror 
att de har alla svar på att förbättra. Nu har högern, tillsammans med 
Miljöpartiet, haft en majoritet i Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd. 
Trots det kan vi inte se några förbättringar på området Trygghet. 
Tvärtom har tryggheten bland de boende minskat 2019 jämfört med 
tidigare år. Det är anmärkningsvärt att majoriteten misslyckas så 
totalt med sitt flaggskepp och inte lyckas med att höja tryggheten, 
trots att förvaltningen har genomfört nästan alla nämndaktiviteter. 
Det är tydligt att insatserna har varit helt missriktade. Det är inte 
fler ordningsvakter, fler kameror och fler ljudlarm på våra förskolor 
som gör att människor känner sig trygga. Det är insatser som fler 
förskolelärare på våra förskolor, fler socialsekreterare med rätt 
utbildning som rör sig i området, mer kultur för våra unga, fler 
möjligheter för barn att leka, som gör att tryggheten i ett område 
ökar. Detta är ingenting som Vänsterpartiet är ensamma om att 
tycka. Även polisen själva säger att det framförallt är satsningar på 
välfärden som behövs.

Det är inte bara tryggheten som majoriteten har misslyckats med år 
2019. Genom hela verksamhetsberättelsen så följer en röd tråd – 
besparingar på välfärden. Det är färre feriejobb, fler missnöjda 
föräldrar till barn på förskolor, uppskjutna planer på de två 
parklekar i Husby och Rinkeby, kraftiga besparingar på majoriteten 
av verksamhetsområdena.
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Det är tuffare tider nu berättar majoriteten för oss. Det de inte säger 
är att det är de själva som har försatt oss i den situationen.

Handlingar i ärendet
 249918 (Godkänd - R 1) Verksamhetsberättelse för Rinkeby-

Kista stadsdelsnämnd för 2019
 RK 2020/16-2 Bilaga 1. Verksamhetsberättelse för 2019 för 

Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd
 RK 2020/16-1 Bilaga 2. Resultatenheternas resultat 2019
 RK 2020/16-3 Bilaga 3. Uppfoljning av intern kontroll
 RK 2020/16-4 Bilaga 4. Ombudgeteringar 2019
 RK 2020/16-5 Bilaga 5. Kvalitetsredovisning förskola 

Rinkeby-Kista 2019 
 RK 2020/16-6 Bilaga 6. Uppföljning av trygghetsinvestering 

Sunnanbyplan
 RK 2020/16-7 Bilaga 7. Uppföljning av trygghetsinvestering 

trappförbindelse Skårbygränd 2
 RK 2020/16-8 Bilaga 8. Uppföljning av trygghetsinvestering 

trygga och säkra skolvägar
 RK 2020/16-9 Bilaga 9. Uppföljning av 

trygghetsinvestering. Trafikhinder i Järva
 RK 2020/16-10 Bilaga 10. Uppföljning trygghetsinvestering 

Sikt- och trygghetsgallring intill Kvarnbackaskolan 
 RK 2020/16-11 Bilaga 11. Uppföljning av 

trygghetsinvestering Belyst naturstig, saimaparken
 RK 2020/16-12 Bilaga 12. Uppföljning av 

trygghetsinvestering Entré till Akalla by
 RK 2020/16-13 Bilaga 14. Uppföljning av 

trygghetsinvestering ljudlarm
 RK 2020/16-14 Bilaga 13. Uppföljning av 

trygghetsinvestering hopvikbara möbler till förskolegårdar

Sida 13 (62)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2020

2020-02-13

§ 9
Möjlighet att söka föreningsbidrag under 2019? 
Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S)
RK 2019/512

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Elvir Kazinic m.fl. (S) inkom med en skrivelse om möjligheten att 
under 2019 söka föreningsbidrag för 2020. Enligt skribenten ska 
ansökningar om bidrag till föreningar för 2020 inkommit före 1 
oktober 2019. De vill därför ha svar på hur möjligheten att ansöka 
meddelats till föreningslivet, få en redovisning av vilka ansökningar 
som inkommit och hur de beretts.

Tidigare var första oktober den dag då ansökningstiden för 
kommande års bidragsomgång startade. I en översyn av riktlinjerna 
klarlades det att den ordningen inte överensstämde med budgetåret. 
I de nya riktlinjerna är datum för ansökningstiden inte utskrivet. 
Från och med 2020 kommer en bidragsomgång kunna ges i början 
av varje verksamhetsår och det kommer vara möjligt att söka 
föreningsbidrag en gång per verksamhetsår.

Ansökningstiden för föreningsbidrag 2020 var öppen mellan 20 
december 2019 och 31 januari 2020. I skrivande stund har 22 
ansökningar inkommit och nämnden beslutar om fördelningen av 
bidrag på sammanträdet i mars 2020. Enligt riktlinjerna bereds 
ansökningarna i en beredningsgrupp. Föreningarna får information 
om ansökningsomgången genom webbplatsen för föreningsbidrag, 
förvaltningens sociala medier, affischer i stadsdelsområdet, på 
medborgarkontoren och i receptionen i förvaltningshuset samt 
genom annons i lokaltidningarna.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

I skrivelsen ställdes frågan om hur föreningslivet informerats om 
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ansökningstillfällen för föreningsbidrag under 2019. Enligt då 
gällande regler skulle ansökan om bidrag kommit in före 1 oktober 
för verksamhet under 2020. Före 1 oktober 2019 hade ingen 
information givits till föreningslivet om vad som gällde inför 2020.

Senare framkom att ansökningstiden ändrats för 2020. Detta skedde 
utan att stadsdelsnämnden informerats om eller beslutat om några 
nya regler. Vid nämndens sammanträde den 19 december 
beslutades om nya riktlinjer utan angivande om kommande datum 
för ansökningar.

Den nya ansökningstiden för verksamhet under 2020 löpte mellan 
20 december 2019 och 31 januari 2020. Enligt svaret på skrivelsen 
så räknar förvaltningen med att beslut i frågan ska tas vid 
nämndsammanträdet i mars 2020, d.v.s. en beredningstid på två 
månader. Det betyder att föreningarna först sedan 3 månader av 
verksamhetsåret gått får besked om vilket bidrag de kan räkna med 
för sin verksamhet under 2020. Det kommer, enligt vår mening, att 
kraftigt försvåra för föreningarna att under första kvartalet planera 
och starta verksamhet som ska löpa under året.
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/512-2 Möjlighet att söka föreningsbidrag under 

2019?
 RK 2019/512-1 Bilaga: Skrivelsen från Elvir Kazinic m.fl. 

(S)
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§ 10
Rusta upp Akalla Torg och busstation 
Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S)
RK 2019/587

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Elvir Kazinic m.fl. (S) inkom med en skrivelse om att det finns ett 
behov av att rusta upp Akalla torg och busstation eftersom torget är 
öde och ogästvänlig samt att busstationen känns otrygg. De vill att 
förvaltningen tar initiativet och tillsätter en arbetsgrupp med 
berörda aktörer för att få till stånd en upprustning av platsen.

Förvaltningen håller med om behovet av att rusta upp torget och 
sökte därför trygghetsmedel 2019 för att genomföra ett platslyft. 
Det framgår också i nya parkplanen att Sibeliusgången, med södra 
och norra torget, är ett viktigt centrumstråk i stadsdelsområdet. 
Målet är att gången ska vara trygg och det finns flera strategier för 
utveckling av stråket och torgen.

På höstens trygghetsvandring framkom det att busstorget och 
terminalen upplevs som otrygga. Därav har förvaltningen och 
Trafikkontoret i samverkan sökt trygghetsmedel för 2020 med syfte 
att utreda möjligheter till omgestaltning av platserna.

Genomförda och kommande åtgärder för trygghet och trivsel görs i 
samverkan med berörda aktörer. Förvaltningen deltar sedan 2019 i 
Samråd Järva, en lokal samverkansgrupp för utemiljö och 
trygghetsfrågor där bl.a. fastighetsägare och fackförvaltningar ingår. 
Förvaltningen anser därför att förslaget om att bilda av en 
arbetsgrupp redan realiserats.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Vi tackar för svaret, men beklagar att åtgärder tycks dröja. Det är 
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positivt att förvaltningen arbetar med frågan, men Akallaborna och 
vi andra har under en oacceptabelt lång tid klagat på situationen. 
Det har i synnerhet gällt biltrafiken på gångstråken och den otrygga 
situationen på busstorget. Nu har man sökt trygghetsmedel för att 
åtgärda det som främst kan betraktas som ”skönhetsåtgärder”, men 
som knappast kommer att öka tryggheten för de som väntar på 
bussen. Dessa åtgärder beräknas kunna genomföras under 2021, 
vilket sannolikt kommer att innebära ytterligare uppemot två år av 
otrygghet.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/587-2 Rusta upp Akalla torg och busstation
 RK 2019/587-1 Bilaga: Skrivelsen från Elvir Kazinic m.fl. 

(S)
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§ 11
Utöka Sociala insatsgruppen 
Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2019/588

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I en skrivelse daterad 2019-10-24 önskar Niklas Thorén m.fl. (V) att 
förvaltningen ska besvara ett antal frågor om sociala insatsgruppen 
(SIG).

I tjänsteutlåtandet redogör förvaltningen för arbetet med sociala 
insatsgruppen.

Förvaltningen har ansökt och beviljats 4,5 mnkr från 
socialförvaltningen - en ökning med 200 000 kronor. Detta är medel 
för personal som arbetar med sociala insatsgruppen (SIG), vilket 
innebär att SIG har full bemanning för att bedriva verksamhet utan 
besparingskrav. I nuläget finns ingen kö och de personer som 
ansöker till SIG tas in.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Vi är glada över förvaltningens goda resultat vad gäller Sociala 
insatsgruppen. Verksamhetens arbete är viktigt för vårt område och 
för de individer som får hjälp att lämna brottsligheten.

Vi ser dock vissa begränsningar i verksamheten, såsom 
åldersgränser för att få en insats, tillgänglighet för individerna som 
får hjälp etc. Detta är saker som skulle kunna förbättras om 
verksamheten hade resurserna för det. Därför hoppas Vänsterpartiet 
att verksamheten kan tilldelas ytterligare resurser i kommande 
budgetar så att man kan fortsätta ha det goda ryktet som den bästa 
SIG-verksamheten i staden.
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Handlingar i ärendet
 RK 2019/588-2 Utöka Sociala insatsgruppen
 RK 2019/588-1 Bilaga: Skrivelse från Niklas Thorén m.fl. 

(V) om att utöka sociala insatsgruppen
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§ 12
Besparingskraven slår mot barn och unga 
Svar på skrivelse från Niklas Thorén m. fl.(V)
RK 2019/511

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
I skrivelsen efterfrågar Niklas Thorén m.fl. (V) en redogörelse av 
hur det prognostiserade underskottet inom barn och ungdom 
påverkar ungdomsvården och socialsekreterares arbetssituation.

Förvaltningen bedömer att barn och ungdomsvården kommer kunna 
fortsätta utföra sitt uppdrag och bibehålla en god arbetsmiljö inom 
befintlig budget.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Vänsterpartiet ser verksamheter för barn och unga som prioriterade. 
Det är därför vi ser med oro på majoritetens strama budget. Vi är 
glada att förvaltningen gör ett bra jobb med den lilla budget man har 
att arbeta med.

Bemanningen ska ses över på alla enheter säger man. Detta är ett 
resultat av majoritetens orimliga prioriteringar. Man säger att man 
ska värna om kärnverksamheterna men vi kan se att även 
kärnverksamheterna får kämpa med en stram budget i hela staden 
efter att högern och miljöpartiet prioriterar skattesänkningar.

Vi är glada att man gör det bästa av situationen men tyvärr räcker 
inte det, och det är framförallt barn och unga som får betala för 
majoritetens politik.
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Handlingar i ärendet
 RK 2019/511-2 Svar på skrivelse gällande besparingskrav 

för barn och unga
 RK 2019/511-1 Besparingskraven sla°r mot barn och unga
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§ 13
Dricksvattenfontäner vid stadsdelens utegym 
Svar på skrivelse av Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2019/534

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Niklas Thorén (V) m.fl. har i en skrivelse till Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnd framfört frågan om det finns planer på att installera 
dricksvattenfontäner vid utegymmen i stadsdelsområdet. Det finns 
goda möjligheter till gratis och tillgänglig träning i 
stadsdelsområdet och skribenten vill veta om förvaltningen har 
planer på att installera dricksvattenfontäner i anslutning till 
utegymmen.

Enligt gränssnittslistan, som redogör gränsdragning avseende 
förvaltning av stadens mark och byggnader, hamnar dricksfontäner 
under Stockholm Vatten AB:s ansvar. I dagsläget finns inga planer 
på att installera dricksvattenfontäner vid utegym i stadsdelsområdet, 
dock kan förvaltningen vid större parkupprustningar se över 
möjligheten att installera vattenfontäner.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget. Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anslöt sig till 
Vänsterpartiets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Votering begärdes och verkställdes. Följande propositionsordning 
fastställdes: Den som vill bifalla förvaltningens förslag röstar ja, 
den som vill bifalla det av Niklas Thorén m.fl. (V) framlagda 
förslaget röstar nej.

Omröstningen utföll med åtta jaröster och fem nejröster. Ja svarade 
Benjamin Dousa (M), Aleks Sakala (M), Elisabeth Hellström (M), 
Martin Michel (MP), Pegah Afsharian (C), Mats Rydelius (M) för 
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Kerstin Thufvesson (M), Mauritz Jokela (M) för Cecilia Ekman (L) 
och Janina Fond (SD). Nej svarade Elvir Kazinic (S), Kerstin 
Aggefors (S), Kyllikki Iroegbu (S), Niklas Thorén (V) och Ahmed 
Sharaf Abdi (V). 

Ordföranden Benjamin Dousa (M) fann att nämnden beslutat enligt 
förvaltningens förslag.

Reservation
Niklas Thorén m.fl. (V) och vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. 
(S) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån för eget förslag 
enligt följande:

Förslag till beslut

Stadsdelens utegym är ett bra och viktigt bidrag för bättre folkhälsa 
i stadsdelen. Att göra det mer attraktivt för invånarna att använda 
dessa, i form av att installera dricksfontäner i anslutning till dem, är 
något som många skulle uppskatta och tjäna på.

Vi har förstått att gränssnittet gör att ansvaret skulle ligga hos 
Stockholm Vatten AB. Detta hindrar dock inte förvaltningen att 
initiera ett sådant initiativ.

Utifrån ovanstående föreslår vi
- att uppdra åt förvaltningen att, tillsammans med Stockholm Vatten 
AB, ta initiativ till att installera dricksfontäner vid stadsdelens 
utegym.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/534-2 Dricksvattenfontäner vid stadsdelens utegym
 RK 2019/534-1 Dricksvattenfontäner vid stadsdelens utegym
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§ 14
Vad händer med medborgarförslagen? 
Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)
RK 2019/513

Beslut 
Skrivelsen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
På nämndsammanträdet i september lämnade Niklas Thorén m.fl. 
(V) in en skrivelse med frågor om medborgarförslag. Skribenten 
anser det viktigt att medborgarna har möjlighet att påverka och att 
de får information om hur de kan göra.

Stadsdelsförvaltningen instämmer i att det är viktigt att invånarna 
har kännedom om på vilka sätt de kan påverka. Förvaltningen har 
rutiner för medborgarförslag som nämnden beslutade om 2017. 
Information om medborgarförslag finns både på medborgarkontoren 
och på Stockholms stads webbplats. Samhällsvägledarna på 
medborgarkontoren hjälper till om någon vill lämna ett 
medborgarförslag och de informerar även om rutinerna. 
Förvaltningen planerar att utveckla informationen om 
medborgarförslag.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Vi tycker att är bra att förvaltningen jobbar aktivt med att få in 
medborgarförslag. Men det behövs göra mer eftersom vi inte får in 
så många medborgarförslag.

Medborgarförslagen är de boendes kanske viktigaste verktyg att 
påverka inom sitt geografiska område. Därför är det viktigt att 
medborgarna ges möjlighet att påverka, såsom information hur man 
går tillväga. Vi hoppas att man gör det enklare för medborgare att 
inkomma med medborgarförslag och att man ser över hur 
information kring dessa frågor kommuniceras.
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Handlingar i ärendet
 RK 2019/513-2 Vad händer med medborgarförslagen?
 RK 2019/513-1 Vad händer med medborgarförslagen?
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§ 15
Ansökan om statsbidrag för verksamhet med personligt 
ombud 2020 
RK 2020/7

Beslut 
1. Stadsdelsnämnden godkänner ansökan om statsbidrag för 

personligt ombud 2020 och översänder ansökan till 
Länsstyrelsen i Stockholms län.

2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Länsstyrelsen fördelar varje år statsbidrag till kommunens 
verksamhet med personligt ombud för personer med psykiska 
funktionsnedsättningar. Rinkeby-Kista har tillsammans med 
Spånga-Tensta stadsdelsnämnd haft två heltidstjänster som 
personligt ombud. De två personliga ombuden har arbetat 
tillsammans inom båda stadsdelarna enligt en överenskommelse 
mellan stadsdelsförvaltningarna. Från och med 2020 delas ansvaret 
upp mellan stadsdelsnämnderna och Rinkeby-Kista ansöker om 
statsbidrag för en tjänst.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/7-1 Ansökan om statsbidrag för verksamhet med 

personligt ombud 2020
 RK 2020/7-2 Bilaga: Ansökan statsbidrag personligt ombud 

2020
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§ 16
Verksamhetsuppföljning av grupp- och servicebostäder 
på entreprenad för personer med funktionsnedsättning 
enligt lagen om stöd och service till vissa 
funktionshindrade (LSS) 
RK 2020/6

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner redovisningen och lägger den till 
handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Olivia Omsorg AB driver sex gruppbostäder och en servicebostad 
enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS) 
på uppdrag av Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd. Sammantaget bor 45 
personer inom dessa enheter. Ursprungsavtalet löpte från och med 
2015-01-01 till och med 2018-12-31 med möjlighet till förlängning 
två år plus ett år. Avtalet har förlängts till 2021-12-31. Den 
sammanfattande bedömningen är att grupp- och servicebostäderna 
bedriver en verksamhet av god kvalitet och följer gällande lagar, 
föreskrifter och avtal.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/6-1 Verksamhetsuppföljning av grupp- och 

servicebostäder på entreprenad för personer med 
funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och service till 
vissa funktionshindrade (LSS)
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§ 17
Verksamhetschef enligt Hälso- och sjukvårdslagen till 
Kista servicehus 
RK 2020/18

Beslut 
1. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd utser enhetschef Zahra 
Haghpanah till verksamhetschef enligt Hälso- och sjukvårdslagen 
(2017:30) för hälso-och sjukvården vid Kista servicehus.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt hälso- och sjukvårdslagen (HSL) ska vårdgivaren utse en 
person som ansvarar för verksamhet som rör hälso-och sjukvård i 
särskilda boendeformer. Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd är 
vårdgivare för Kista servicehus, och därmed skyldig att utse 
verksamhetschef enligt HSL för boendet. Förvaltningen föreslår att 
enhetschef Zahra Haghpanah från och med 14 februari 2020 utses 
till verksamhetschef för hälso- och sjukvården på Kista servicehus.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/18-1 Verksamhetschef enligt Hälso- och 

sjukvårdslagen till Kista servicehus
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§ 18
Tillsynsplan för försäljning av folköl, elektroniska 
cigaretter och påfyllningsbehållare 2020 
RK 2020/17

Beslut 
Stadsdelsnämnden godkänner förvaltningens förslag till tillsynsplan 
för folköl, elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 2020.

Sammanfattning av ärendet 
Enligt Stockholms stads riktlinjer för tobaks- och folkölstillsyn ska 
varje stadsdelsnämnd upprätta en tillsynsplan för försäljningsställen 
som säljer elektroniska cigaretter, påfyllningsbehållare och/eller 
folköl. Tillsynsbesök kommer att ske i enlighet med Stockholms 
stads riktlinjer genom minst ett årligt besök per inköpsställe.

Utöver de planerade tillsynsbesöken kommer tillsyn att utföras vid 
ägarbyte, när det finns misstanke om att en handlare inte följer 
lagstiftningen eller när sanktioner blivit utfärdade. Kontrollköp av 
folköl och elektroniska cigaretter kommer att genomföras under 
året.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/17-1 Tillsynsplan för försäljning av folköl, 

elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 2020
 RK 2020/17-2 Bilaga: Aktivitetsplan för tillsynsarbete av 

folköl
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§ 19
Strategi för att minska risken för att barn, unga och unga 
vuxna dras in i kriminalitet 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/576

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Den remitterade strategin syftar till att skapar förutsättningar för ett 
strukturerat, kontinuerligt och långsiktigt arbete för att minska 
risken att barn, unga och unga vuxna dras in i kriminalitet.

Strategin lyfter fram fyra övergripande prioriterade utgångspunkter 
inom vilka vissa särskilda aktiviteter, arbetssätt och åtgärder ska 
genomföras på lokal nivå.

Förvaltningen är överlag positiv till strategins upplägg och innehåll 
och anser att strategin kan bidra till ökad likställighet i det 
förebyggande arbetet inom staden.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Janina Fond (SD) lämnade ett eget förslag till beslut och 
föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Reservation
Janina Fond (SD) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
för eget förslag enligt följande:
 

1.  Att återremittera förslaget om strategi för att minska risken 
för att barn, unga och unga vuxna dras in i kriminalitet

2. Att därutöver anföra följande:
 

Sverigedemokraterna anser att denna strategi är på tok för kraftlös i 
förhållande till de allvarliga problem som vår stad står inför och 
anser att den tyvärr säger en hel del om majoritetens naivitet inför 
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den situationen. I en tid då kriminella öppnar eld mot vanliga 
medborgare på stadens gator behöver Stockholm handlingskraftiga 
och effektiva lösningar som ger resultat nu.

Vi anser förvisso att staden ska arbeta förebyggande, men det krävs 
framförallt skyndsamma lösningar. Strategin understryker att män 
står för en större andel av brottsligheten än vad kvinnor gör, men 
undviker att nämna att brottsstatistiken överrepresenteras utav män 
vars hederskultur upprätthåller kvinnofientliga strukturer och 
därmed bör stå i centrum för insatserna. I strategin står det också att 
”socialt utsatta” områden är överrepresenterade och vi vet att dessa 
områden präglas av segregering och en skild hederskultur.

Det har nyligen rapporterats om att unga kriminella i vår stad 
tilldelas förturer i form av bostäder, vilket hederliga och laglydiga 
ungdomar endast kan drömma om. Vi efterfrågar här svar på vad 
dessa förturer ger för resultat. Sverigedemokraterna invänder också 
mot att politiker ska inskränka i barns utveckling och könsidentitet 
och föreslår därför att arbetet gällande att förhindra könsnormer 
stryks ur strategin. Mot bakgrund av ovanstående föreslår 
Sverigedemokraterna att strategin återremitteras för att nämnda 
faktorer ska kunna tas med och ligga till grund för strategin.

Särskilt uttalande 1
Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anmälde ett särskilt 
uttalande enligt följande:

Vi ser mycket positivt på majoritetens vilja att prata mer 
förbyggande arbete för stadens barn och unga och förstärkt 
samverkan, men ställer oss frågande till hur strategin ska kunna 
efterlevas utan målsättningar och tillkomna resurser och en redan 
allt för ansträngd budget i stadsdelarna. Strategin skulle behöva 
omarbetas så att mål kan tillföras och nämnders ansvarsfördelning 
tydliggörs. 

Det övergripande målet för strategin är att alla pojkar och flickor, 
unga män och kvinnor ska ges jämlika förutsättningar för en god 
framtid utan våld och kriminalitet. Värt att nämna i sammanhanget 
är att strategin i huvudsak behandlar kriminalitet medan det faktum 
att vuxnas våld mot barn torde vara ett mycket mer vanligt 
förekommande problem (44 % av barnen i Sverige uppges ha varit 
utsatta för våld av en vuxen någon gång) än kriminalitet. Samtidigt 
som våld mot barn är en avgörande faktor varför man som ung dras 
in i kriminella nätverk. Stadens barn och ungdomsvård hade förra 
året över 28 000 anmälningar om barn som misstänks fara illa att 
hantera, jämfört med ca 17 000 2014. Ca 56 % av dessa 
anmälningar utreddes förra året varav över 16 000 barn i Stockholm 
omfattades av en barnavårdsutredning där socialtjänsten bedömde 
att oron behövde utredas vidare. Skillnaderna mellan stadsdelarna är 
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stora men resurserna inom myndighetsutövningen är idag mer än 
ansträngda. De relevanta arbetssätt och metoder som staden redan 
idag arbetar med behöver mer resurser för att inte bara förbli goda 
intentioner i strategin. En del finansieras idag av den sociala 
investeringsfonden, som nu behöver permanentas. Kön till 
föräldrautbildningen behöver minska och resurserna till de sociala 
insatsgrupperna behöver öka.
Om målet med strategin ska uppnås behövs inte enbart rapporter till 
kommunfullmäktige utan snarare en politik som tar ojämlikheterna i 
Stockholm på allvar. Bostadssituationen, tillgången till arbete, 
förskola, en bra skolgång och en meningsfull fritid ligger enligt 
forskning till stor grund för barn och ungas möjlighet till en fullgod 
framtid och där saknar vi ambitioner från majoriteten. Den politik 
som förs med borttagande av mål om att öka inskrivningsgrad i 
förskolan, nedskärningar, ombildningar, underskott i 
stadsdelsnämnderna, indragna timmar på kulturskolan och 
besparingar på fritidsverksamheten är kontraproduktivt till den nu 
framtagna strategin. 

Strategin uppmanar socialtjänsten att t.ex. använda sig av 
polisförhör mer för barn och unga som inte är straffmyndiga och att 
allvarssamtal ska hållas med unga inom 48 timmar när de misstänks 
för brott, något som idag redan används när socialtjänsten bedömer 
det nödvändigt. Bedömningen om eventuella polisutredningar för 
icke straffmyndiga barn är en fråga för professionen och ej för 
politiken. Allvarssamtalen innebär dessutom att resurser tas i 
anspråk i den redan ansträngda barn och ungdomsvården vilket gör 
det särskilt olyckligt att inte ytterligare resurser tillförs. Det är inte 
realistiskt att ge socialtjänsten utökat uppdrag utan att tillföra 
utökade resurser. Den rödgrönrosa majoriteten la mycket vikt och 
resurser vid att förbättra arbetsvillkoren för socialsekreterare under 
förra mandatperioden vilket gav goda resultat, något vi ser riskerar 
att förstöras nu med en alltmer ansträngd budget. Vi anser att 
politiken ska ge rätt förutsättningar till professionerna som berörs 
av strategin för att de ska kunna utföra sitt uppdrag och lämna det 
sociala arbetet med dess bedömningar åt de som kan.
Det är hög tid att satsa på det socialt förebyggande arbetet och 
prioritera stärkta resurser framför skattesänkningar för att fånga upp 
unga i riskzonen. Vi anser att staden ska ha en sammanhållen politik 
för att minska ojämlikheten vilket också stoppar kriminellt inflöde. 
Annars kommer inte en strategi som denna göra varken till eller 
från utan snarare bli en pappersprodukt som styr resurserna bort 
från de som behöver de områden som behöver det mest.

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) anmälde ett särskilt uttalande 
enligt följande:

Vi ser mycket positivt på majoritetens vilja att prata mer 
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förbyggande arbete för stadens barn och unga och förstärkt 
samverkan, men ställer oss frågande till hur strategin ska kunna 
efterlevas utan målsättningar och tillkomna resurser och en redan 
allt för ansträngd budget i stadsdelarna. Strategin skulle behöva 
omarbetas så att mål kan tillföras och nämnders ansvarsfördelning 
tydliggöras.

Det övergripande målet för strategin är att alla pojkar och flickor, 
unga män och kvinnor ska ges jämlika förutsättningar för en god 
framtid utan våld och kriminalitet. Värt att nämna i sammanhanget 
är att strategin i huvudsak behandlar kriminalitet medan det faktum 
att vuxnas våld mot barn torde vara ett mycket mer vanligt 
förekommande problem (44 % av barnen i Sverige uppges ha varit 
utsatta för våld av en vuxen någon gång) än kriminalitet. Samtidigt 
som våld mot barn är en avgörande faktor varför man som ung dras 
in i kriminella nätverk. Stadens barn och ungdomsvård hade förra 
året över 28 000 anmälningar om barn som misstänks fara illa att 
hantera, jämfört med ca 17 000 2014. Ca 56 % av dessa 
anmälningar utreddes förra året varav över 16 000 barn i Stockholm 
omfattades av en barnavårdsutredning där socialtjänsten bedömde 
att oron behövde utredas vidare. Skillnaderna mellan stadsdelarna är 
stora men resurserna inom myndighetsutövningen är idag mer än 
ansträngda. De relevanta arbetssätt och metoder som staden redan 
idag arbetar med behöver mer resurser för att inte bara förbli goda 
intentioner i strategin. En del finansieras idag av den sociala 
investeringsfonden, som nu behöver permanentas. Kön till 
föräldrautbildningen behöver minska och resurserna till de sociala 
insatsgrupperna behöver öka.

Om målet med strategin ska uppnås behövs inte enbart rapporter till 
kommunfullmäktige utan snarare en politik som tar ojämlikheterna i 
Stockholm på allvar. Bostadssituationen, tillgången till arbete, 
förskola, en bra skolgång och en meningsfull fritid ligger enligt 
forskning till stor grund för barn och ungas möjlighet till en fullgod 
framtid och där saknar vi ambitioner från majoriteten. Den politik 
som förs med borttagande av mål om att öka inskrivningsgrad i 
förskolan, nedskärningar, ombildningar, underskott i 
stadsdelsnämnderna, indragna timmar på kulturskolan och 
besparingar på fritidsverksamheten är kontraproduktivt till den nu 
framtagna strategin.

Strategin uppmanar socialtjänsten att t.ex. använda sig av 
polisförhör mer för barn och unga som inte är straffmyndiga och att 
allvarssamtal ska hållas med unga inom 48 timmar när de misstänks 
för brott, något som idag redan används när socialtjänsten bedömer 
det nödvändigt. Bedömningen om eventuella polisutredningar för 
icke straffmyndiga barn är en fråga för professionen och ej för 
politiken. Allvarssamtalen innebär dessutom att resurser tas i 
anspråk i den redan ansträngda barn och ungdomsvården vilket gör 
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det särskilt olyckligt att inte ytterligare resurser tillförs. Det är inte 
realistiskt att ge socialtjänsten utökat uppdrag utan att tillföra 
utökade resurser. Den rödgrönrosa majoriteten la mycket vikt och 
resurser vid att förbättra arbetsvillkoren för socialsekreterare under 
förra mandatperioden vilket gav goda resultat, något vi ser riskerar 
att förstöras nu med en alltmer ansträngd budget. Vi anser att 
politiken ska ge rätt förutsättningar till professionerna som berörs 
av strategin för att de ska kunna utföra sitt uppdrag och lämna det 
sociala arbetet med dess bedömningar åt de som kan.

Det är hög tid att satsa på det socialt förebyggande arbetet och 
prioritera stärkta resurser framför skattesänkningar för att fånga upp 
unga i riskzonen. Vi anser att staden ska ha en sammanhållen politik 
för att minska ojämlikheten vilket också stoppar kriminellt inflöde. 
Annars kommer inte en strategi som denna göra varken till eller 
från utan snarare bli en pappersprodukt som styr resurserna bort 
från de som behöver de områden som behöver det mest.
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/576-3 Strategi för att minska risken för att barn, 

unga och unga vuxna dras in i kriminalitet
 RK 2019/576-1.2 Bilaga - Stockholms stads strategi för att 

minska risken för att barn unga och unga vuxna dras in i 
kriminalitet
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§ 20
Klimathandlingsplan 2020-2023 för ett fossilfritt och 
klimatpositivt Stockholm 2040 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/614

Beslut 
1. Remissen bevaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat ett förslag till Klimathandlingsplan 
2020-2023 för ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040. 
Handlingsplanen syftar till att minska Stockholms klimatpåverkan 
genom att höja stadens ambitionsnivå för att möta Parisavtalets 
åtaganden. I handlingsplanen redogörs hur staden ska vara en 
fossilfri organisation år 2030 och hur Stockholm ska vara fossilfritt 
och klimatpositivt år 2040. I handlingsplanen presenteras 
åtgärdsområden med tillhörande åtgärder på kort sikt, 2020-2023, 
och på lång sikt mot 2040. Föreslagna åtgärder omfattar 
transportsektorn, energi- och gasanvändning samt uppvärmning och 
kyla. För föreslagna åtgärder anges ansvariga nämnder och bolag.

Förvaltningen är positiv till klimathandlingsplanen och den höjda 
ambitionsnivån för att åstadkomma en fossilfri organisation 2030 
och ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040. Förvaltningen 
ser ett behov av kompetenshöjande insatser inom området samt stöd 
från bland andra miljöförvaltningen och stadsledningskontoret med 
att leda samverkan och att göra prioriteringar. Det krävs även att 
samtliga anställda i staden har kännedom om planen och att det 
tydligt framgår på vilket sätt de kan bidra i sina respektive 
verksamheter.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande 1
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), Martin Michel (MP) och 
Pegah Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Klimatförändringarna drabbar alla och klimatläget är allvarligt, det 
ser ut som att Parisöverenskommelsens inriktning på ett 1,5 graders 
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mål inte kommer att uppnås. Vi grönblå i Rinkeby Kista delar 
uppfattningen att genomgripande och omedelbara åtgärder behöver 
vidtas för att stoppa klimatförändringarna. Lokala insatser är 
betydelsefulla och kan verka normerande i det nationella och 
internationella arbetet för att bryta den destruktiva utvecklingen. 
Stockholms stad har en stark roll som förebild när världens länder 
kommer att mötas igen i Glasgow till hösten. Vi är stolta över att 
alla Stockholms förvaltningar och bolag arbetar aktivt med miljö- 
och klimatmålen i stadens budget, därför välkomnar vi 
Klimathandlingsplan 2020-2023. 

Som ett styrdokument ska denna plan se till att de gemensamt 
beslutade målen nås och ambitionen är hög, det måste den vara. Här 
finns mål om insamling av matavfall vilket bidrar till minskade 
utsläpp av växthusgaser samtidigt som det förser stadens parker och 
planteringar med biokol som blir kolsänkor. Gröna bullerskärmar 
byggs som absorberar skadliga luftpartiklar, avgaser och 
buller.  Det finns en strategi för ett fossilbränslefritt Stockholm 
2040, det kommer att bli tufft men vi är överens om att det ska gå. 
Fossilbränslefritt Stockholm arbetar för att fasa ut användning av 
fossila bränslen och för minskad energianvändning i byggnader, 
verksamheter och transporter. Staden arbetar aktivt med en 
långsiktig klimatinvesteringsplan som innefattar energibesparande 
och koldioxid-utsläppsminskande åtgärder. En strategi för 
dagvattenhantering är framtagen som underlag att kunna hantera 
stora vattenmassor och en webbaserad guide för skyfallsplanering är 
klar. Kopplat till dagvattenstrategin finns en ”grönytefaktor” som 
används för att säkra ekosystemtjänster i bebyggelseprojekt. Det 
finns en plan för utfasning av skadliga kemikalier och stödsystem 
för en hållbar kemikalieanvändning och det finns beslut på hur 
plaster ska hanteras. Arbete pågår för fullt i stadsdelar, nämnder och 
bolag att verkställa alla uppdrag som tas fram i budget inom miljö- 
och klimatområdet.

Vi grönblå i Rinkeby Kista menar att lokala förvaltningar spelar roll 
i att nå global krislösning. Vi vill också utveckla vårt lokala 
näringsliv i hållbar riktning. I vår gemensamma budget poängterar 
vi både social och ekonomisk hållbarhet. Tillsammans bör vi inrätta 
ett Agenda 2030 - råd där politik, vetenskap och näringsliv kan 
mötas och gemensamt arbeta med att förverkliga mänskliga 
rättigheterna, uppnå jämställdhet och säkerställa ett varaktigt skydd 
för planeten och dess naturresurser.

Stockholm ska vara en hållbar stad och ytterligare ett redskap är att 
handla rättvist och med det bidra till rättvisa levnadsvillkor globalt. 
Här ser vi svårigheter att mäta mål när konsumtionsbaserade utsläpp 
ligger utanför stadens rådighet. Syftet med rättvis handel är att 
samla aktörer att samverka för att uppnå rättvis handel och etisk 
konsumtion. Stadens egna upphandlingar spelar här en viktig 
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roll.  Genom att agera lokalt kan staden bidra globalt att förbättra 
förutsättningar för producenter i andra länder, här bidrar stadens 
tjänst ”Klimatsmarta stockholmare” till kunskap och vi ser gärna att 
allt det som staden redan gör inom återbruk och cirkulär ekonomi 
sprids till gagn för alla stockholmare.

Styrdokumenten utgår ifrån att Stockholms livsmiljö ska vara 
hållbar och har långtgående målsättningar, vi lokala politiker tar 
tacksamt emot medborgares förslag till att göra än mer och 
kanaliserar förslagen till den nämnd eller bolag som har 
åtgärdsansvar. Dialoger förs med byggherrar gällande solpaneler 
och sedumtak och stadsdelen har mål för vegetarisk och ekologisk 
matkonsumtion. Allt inom ramen för budgetuppdraget.
 

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Janina Fond (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande:

Stadsdelsnämnden har mottagit Klimathandlingsplan 2020-2023 på 
remiss.

Sverigedemokraterna instämmer om att Stockholm bör vara ett 
föredöme gällande klimatarbetet och skapandet av en hållbar 
utveckling. Vi vill dock understryka att åtgärder kopplat till detta 
arbete bör analyseras med utgångspunkt i sin kostnadseffektivitet 
och påverkan på stockholmarnas vardag. Att det ska föreligga tvång 
på företag och stockholmare att anpassa sig till privatekonomiskt 
kostsamma åtgärder är fel väg att gå för att utveckla både 
Stockholm och stadens klimatåtgärder.

Att bostadsbristen, och därmed den ökade trångboddheten i staden, 
presenteras som något positivt vänder vi oss emot.

Vi anser att klimatinsatser bör göras där de har störst effekt per 
satsad krona, vilket innebär att internationella klimatinvesteringar 
som minskar utsläppen från de största utsläppsländerna bör 
prioriteras. Att genomföra dyra, men i praktiken verkningslösa 
klimatinsatser när mer kostnadseffektiva alternativ står till buds är 
inte att ta ansvar skattebetalarnas pengar.

Sverigedemokraterna vill se en klimatpolitik baserad på 
kostnadseffektivitet och respekt för invånarnas behov i deras 
vardag.
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Handlingar i ärendet
 RK 2019/614-2 Klimathandlingsplan 2020-2023 för ett 

fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040
 RK 2019/614-1.1 Klimathandlingsplan 2020-2023 - För ett 

fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040
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§ 21
Nytt miljöprogram för Stockholm 2020-2023 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/613

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering

Sammanfattning av ärendet 
Ett förslag till nytt Miljöprogram 2020-2023 har tagits fram för 
Stockholms stad med sju prioriterade miljömål på både kort och 
lång sikt. Miljöprogrammet är ett stadsövergripande styrdokument 
som ska vara utgångspunkt för handlingsplaner och riktlinjer. I 
förslag till nytt miljöprogram föreslås höjda ambitioner för 
klimatarbetet, både genom en högre målsättning för 
utsläppsminskning och för genomförande av åtgärder som syftar till 
att minska konsumtionens klimatpåverkan.

Förvaltningen är positiv till det nya miljöprogrammet och 
välkomnar den höjda ambitionsnivån för miljö- och klimatarbetet. I 
verksamhetsplanen för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd 2020 har 
aktiviteter arbetats in för att bidra till måluppfyllelsen av 
miljöprogrammet. Samverkan både inom staden och med andra 
aktörer är avgörande för att lyckas med måluppfyllelsen. För att 
stadens egna verksamheter på bästa sätt ska kunna gå före i arbetet 
för en klimatsmart och hållbar stad finns behov av 
kompetenshöjande insatser och vägledning centralt. Dessutom finns 
sannolikt behov av utbildnings- och informationsinsatser för att öka 
medvetenheten om miljöfrågor bland stadens anställda och 
invånare.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande 1
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), Martin Michel (MP) och 
Pegah Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Styrdokumenten utgår ifrån att Stockholms livsmiljö ska vara 
hållbar och har långtgående målsättningar, vi lokala politiker tar 
tacksamt emot medborgares förslag till att göra än mer och 
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kanaliserar förslagen till den nämnd eller bolag som har 
åtgärdsansvar. Dialoger förs med byggherrar gällande solpaneler 
och sedumtak och stadsdelen har mål för vegetarisk och ekologisk 
matkonsumtion. Allt inom ramen för budgetuppdraget.

Stockholms livsmiljö ska vara hållbar och har långtgående 
målsättningar. Vi lokala politiker tar tacksamt emot medborgares 
förslag till att göra än mer och kanaliserar förslagen till den nämnd 
eller bolag som har åtgärdsansvar. Dialoger förs med byggherrar 
gällande solpaneler och sedumtak och stadsdelen har mål för 
vegetarisk och ekologisk matkonsumtion. Allt inom ramen för 
budgetuppdraget.

För att gynna den lokala biologiska mångfalden kan extensiva 
gräsytor övergå i ängsmark, placeras fågel- och fladdermusholkar ut 
liksom insektshotell och fjärilsholkar. Det är ett pågående arbete att 
skydda antalet arter och växer för att öka den biologiska 
mångfalden.

Särskilt uttalande 2
Ledamoten Janina Fond (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande:

Stadsdelsnämnden har mottagit Miljöprogram för Stockholm 2020-
2023 på remiss.

Sverigedemokraterna anser en god närmiljö vara av största vikt för 
att garantera stockholmarna en god livskvalité och möjligheter till 
rekreation.

Vi sverigedemokrater anser även att de satsningar som görs ska vara 
så kostnadseffektiva som möjligt för att maximera värdet i varje 
spenderad skattekrona. Med anledning av detta ser vi negativt på 
dyra och verkningslösa åtgärder, i synnerhet inom den egna 
organisationen, som knappt påverkar på marginalen. En avsevärt 
mer kostnadseffektiv åtgärd är internationella klimatinvesteringar i 
länder som inte kommit lika långt i sitt arbete som Stockholm och 
Sverige.

Sverigedemokraterna delar ambitionen om att den egna 
organisationen bör eftersträva att bli klimatneutral, men vill 
understryka vikten av ett helhetsperspektiv för att inte i utbyte 
försumma stockholmarnas behov på andra områden.

Vi anser att politiken bör ha en pragmatisk hållning till de 
samhällsproblem vi ser för att undvika att nya uppstår.
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Handlingar i ärendet
 RK 2019/613-2 Nytt miljöprogram för Stockholm 2020-

2023
 RK 2019/613-1.1 Miljöprogram 2020-2023 för Stockholms 

stad
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§ 22
Stockholms stads kemikalieplan 2020-2023 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/605

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Kommunstyrelsen har remitterat förslag till kemikalieplan för 
Stockholms stad 2020-2023. Kemikalieplanen innehåller 49 
åtgärder fördelade på 8 kapitel/-verksamhetsområden. Fokus ligger 
på barn och andra känsliga grupper.

Stadsdelsförvaltningen är positiv till både innehåll och struktur i 
kemikalieplanen. Beskrivningen av åtgärder och ansvarsfördelning 
är tydlig. Vidare är det stöd som kemikaliecentrum kan ge 
värdefullt. Förvaltningen är positiv till att barn och andra känsliga 
grupper, såsom gravida, prioriteras. Förvaltningens uppfattning är 
att kemikalieplanen lyckats bra med att konkretisera de åtgärder 
som behöver vidtas för att nå målet om en giftfri stad.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.

Särskilt uttalande
Ordföranden Benjamin Dousa m.fl. (M), Martin Michel (MP) och 
Pegah Afsharian (C) anmälde ett särskilt uttalande enligt följande:

Kemikalieplanen 2020 – 2023 syftar till att på sikt skapa en så 
giftfri stad som möjligt. Kemikalier finns överallt, i vår mat, i 
byggmaterial som byggs in i våra skolor och bostäder liksom i luft 
och vatten. Farliga kemikalier fasas ut men nya tillkommer, vissa 
mer nedbrytbara än andra i vår miljö. För att främja människors 
hälsa likväl som att främja den biologiska mångfalden så är det 
viktigt att kemikalieanvändningen i vår närmiljö kan minskas och 
blir långsiktigt hållbar.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/605-2 Stockholms stads kemikalieplan 2020-2023
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 RK 2019/605-1.1 Bilaga 1: Stockholm stads kemikalieplan 
2020-2023 - Redovisning av miljöförvaltningens förslag till 
ny kemikalieplan

 RK 2019/605-1.2 Bilaga 3: Rapport - Stockholm stads 
kemikalieplan 2020-2023

 RK 2019/605-1.3 Bilaga 2: Stockholm stads kemikalieplan 
2020-2023 - Redovisning av miljöförvaltningens förslag till 
ny kemikalieplan
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§ 23
Missbruk och kriminalitet - socialtjänstens arbete med 
barn och unga 
Svar på remiss från revisionskontoret
RK 2019/616

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
 
 

Sammanfattning av ärendet 
Revisionskontoret har genomfört en granskning av Rinkeby-Kista 
stadsdelsnämnds arbete med att minska risken för att barn och unga 
hamnar i missbruk eller kriminalitet och lämnat rekommendationer 
på det fortsatta arbetet. Förvaltningen har gått igenom 
revisionskontorets rekommendationer och i tjänsteutlåtandet 
redogör förvaltningen för sina synpunkter och hur arbetet med 
målgruppen kommer fortsätta utifrån de givna 
rekommendationerna.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/616-2 Yttrande om projektrapport Missbruk och 

kriminalitet- socialtjänstens arbete med barn och unga
 RK 2019/616-1.2 Projektrapport: Missbruk och kriminalitet - 

socialtjänstens arbete med barn och unga.
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§ 24
Motion om öronmärkning av markanvisningar till 
byggaktörer som bygger bostäder med överkomliga 
hyror 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/503

Beslut 
1. Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.
2. Omedelbar justering.

Sammanfattning av ärendet 
Clara Lindblom (V) motionerar för att Stockholms stad ska bli 
bättre på att skapa incitament för byggaktörer att genomföra projekt 
som ger investeringsstöd och därmed bidrar till att öka antalet 
hyresrätter med hyror som är lägre jämfört med dagens 
nyproduktionshyror. Motionären föreslår att kommunfullmäktige 
ska ge exploateringsnämnden i uppdrag att utreda hur 
markanvisningar kan öronmärkas för byggaktörer som uppför 
hyresbostäder avsedda för studenter.

Stadsdelsförvaltningen instämmer i att det finns ett stort behov av 
bostäder med överkomliga hyror för att framför allt unga ska kunna 
etablera sig på bostadsmarknaden. Stadsdelsnämnden har inte någon 
rådighet över upplåtelseform eller hyresnivå i de bostäder som 
planeras och byggs i stadsdelsområdet. Förvaltningen deltar 
däremot aktivt i planeringen av nya bostäder i stadsdelsområdet 
genom samverkan med andra fackförvaltningar.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget. Vice ordföranden Elvir Kazinic m.fl. (S) anslöt sig till 
Vänsterpartiets förslag till beslut.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Reservation
Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) och vice ordföranden Elvir 
Kazinic m.fl. (S) reserverade sig mot nämndens beslut till förmån 
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för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Vi föreslår följande:

- Att svara remissen med följande svar

Stockholms stad lider av akut bostadsbrist, trots att byggtakten legat 
på historiskt höga nivåer under senare år. Framförallt saknas 
hyresrätter med hyror som även en timvikarie inom omsorgen, 
busschaufför eller ensamstående förskolelärare har råd att betala. 
Det är också av mycket stor vikt att pressa hyresnivåerna i bostäder 
för personer med funktionsnedsättning, en grupp som har väldigt 
låga inkomster. Höga kostnader för att bygga gruppbostäder oavsett 
upplåtelseform påverkar även stadens ekonomi i negativ riktning. 
Det är därför av yttersta vikt att stadens markpolitik syftar till att 
upprätthålla en hög takt av byggandet av framförallt hyresrätter och 
till att öka andelen bostäder med överkomliga hyror. Staden måste 
också pröva nya och innovativa sätt att pressa hyrorna i 
nyproduktionen och säkerställa att sänkta produktionskostnader 
också kommer hyresgästerna till del i form av lägre hyra.

Det har nu beslutats om nya statliga investeringsstöd, men staden 
själv kan också via markanvisningar styra så att fler nya hyresrätter 
byggs med relativt lägre hyra än dagens nyproduktionshyor. Om 
staden kräver att projekt ska leva upp till villkoren för statligt 
investeringsstöd samt att hyran i dessa projekt ska sättas enligt 
reglerna om presumtionshyra i 55 c § i hyreslagen (12 kap. 
jordabalken) kan hyran förhandlas med Hyresgästföreningen utifrån 
nyproduktionskalkyl snarare än bruksvärde. Det skulle göra att 
pressade produktionskostnader och investeringsstöd kommer 
hyresgästerna till del i form av lägre hyra än vad som annars hade 
varit fallet. Om de föreslagna förändringarna i det statliga 
investeringsstödet skulle träda i kraft skulle ett sådant förfaringssätt 
även bidra till fler bostäder för unga vuxna och personer med en 
särskilt utsatt situation på bostadsmarknaden. Vi ser det därför som 
viktigt att även fastighetsnämnden tillstyrker motionen.

Särskilt uttalande
Ledamoten Janina Fond (SD) anmälde ett särskilt uttalande enligt 
följande:

En motion från Clara Lindblom (V) har inkommit syftande till att 
utreda hur markanvisningar kan öronmärkas för byggaktörer som 
uppför hyresbostäder.

Vi Sverigedemokrater anser att effektiviseringar, som till stor del 
ligger till grund för möjligheterna att långsiktigt pressa ned 
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kostnader, sköts bäst genom att tillåta aktörer konkurrera gentemot 
varandra. Att öronmärka markanvisningar för särskilda ändamål 
leder till flaskhalsar inom bostadsbyggandet samt på sikt till att 
privata aktörers möjligheter att producera nya bostäder försämras.

Genom att tillåta konkurrens inom bostadsbyggandet kommer de 
olika aktörerna sporra varandra till nya innovationer, som i slutet 
förbättrar medborgarnas vardag och bostadssituationen i Stockholm 
som helhet.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/503-2 Motion om öronmärkning av 

markanvisningar till byggatörer som bygger bostäder med 
överkomliga hyror

 RK 2019/503-1.1 Motion om öronmärkning av 
markanvisningar till aktörer som bygger bostäder med 
överkomliga hyror
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§ 25
Motion om att staden bör anställa en stadsljusdesigner 
för att främja biologisk mångfald 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/509

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Motionären Sara Stenudd (V) föreslår att staden bör anställa en 
stadsljusdesigner för att i tidiga skeden i planprocessen bevaka 
belysning ur estetiska, trygghets- och miljöperspektiv. Motionären 
yrkar att staden:

- ger berörda förvaltningar i uppdrag att ta fram en ljusstrategi
- inrättar och tillsätter en tjänst som ljusdesigner

Förvaltningen instämmer med motionären att belysning är viktigt ur 
både trygghets- och miljöperspektiv. Stadsdelsnämnden ansvarar 
för del av belysning i stadsdelsområdet medan trafiknämnden 
ansvarar för allmänbelysningen. Samverkan med trafiknämnden i 
belysningsfrågor är väl fungerande. Förvaltningen anser att en 
övergripande ljusstrategi som innefattar all belysning i staden, där 
konflikter mellan miljö- och trygghetsfaktorer förtydligas, skulle 
kunna vara ett bra verktyg för stadsmiljöarbetet. Rinkeby-Kista 
stadsdelsförvaltning har i övrigt inga synpunkter på motionen.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/509-2 Motion om att staden bör anställa en 

stadsljusdesigner för att främja biologisk mångfald
 RK 2019/509-1.1 Motion om att staden bör anställa en 

stadsljusdesigner för att främja biologisk mångfald
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§ 26
Skyltning på de nationella minoritetsspråken i stadens 
offentliga lokaler 
Svar på remiss från kommunstyrelsen
RK 2019/562

Beslut 
Remissen besvaras med förvaltningens tjänsteutlåtande.

Sammanfattning av ärendet 
Clara Lindblom och Rodrigo Arce (båda V) har skrivit en motion 
där de vill att kommunfullmäktige beslutar att skyltning i alla 
stadens offentliga lokaler ska finnas på både svenska och på de fem 
nationella minoritetsspråken. Skyltningen ska bland annat främja de 
nationella minoritetsspråken, höja dess status och visa på språkets 
närvaro i staden.

Förvaltningen håller med om att det är viktigt att främja 
minoritetsspråk och de nationella minoriteternas kultur då det är en 
del i att värna om de mänskliga rättigheterna. Förvaltningen ser 
dock inte skyltning på alla minoritetsspråken som en praktisk och 
kostnadseffektiv lösning men anser att det finns vinster med att 
information och fakta är översatt till flera språk, bland annat de fem 
minoritetsspråken. Förvaltningen föreslår en lösning med digitala 
interaktiva skyltar i stadens publika lokaler. Skyltarna kan vara 
utformade likt interaktiva digitala skyltarna som finns i gallerior 
och på flygplatser och ha översättningar på flera språk. 
Förvaltningen föreslår att kommunstyrelsen organiserar och 
samordnar ett eventuellt arbete med att införa digital skyltning så att 
det blir lika i hela staden.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Ledamoten Niklas Thorén m.fl. (V) lämnade ett eget förslag till 
beslut och föreslog att nämnden skulle besluta i enlighet med 
förslaget.

Beslutsgång
Ordföranden Benjamin Dousa (M) ställde de olika förslagen mot 
varandra och fann att nämnden beslutat enligt förvaltningens 
förslag.

Sida 49 (62)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2020

2020-02-13

Deltar ej i beslutet
Vice ordföranden Elvir Kazinic (S) anmälde att 
Socialdemokraterna inte deltar i beslutet.  

Reservation
Niklas Thorén m.fl. (V) reserverade sig mot nämndens beslut till 
förmån för eget förslag enligt följande:

Förslag till beslut

Vi föreslår följande:

- Att besvara remissen med följande uttalande

Vi föreslår att tillstyrka motionen. Detta är en fråga som olika 
grupper inom de nationella minoriteterna drivit i flera kommuner 
och regioner i landet och flera kommuner och regioner skyltar redan 
på de nationella minoritetsspråken exempelvis i Umeå kommun och 
i region Norrbotten. Detta är långt ifrån den enda åtgärd som behövs 
för att främja och stärka de nationella minoritetsspråken men den är 
inte heller en obetydlig åtgärd.

Stockholm har ett särskilt ansvar som landets huvudstad att värna 
och lyfta fram de nationella minoriteterna. I Stockholm ligger 
Riksdag och Regering och många av landet myndigheter som ska 
representera hela landet ligger här. Människor från hela landet 
flyttar och har alltid flyttat hit och att skylta på de nationella 
minoriteternas egna språk är ett sätt att visa att landets huvudstad 
ser och förstår vikten av att bevara och främja dessa språk. Och det 
visar på att de nationella minoritetsspråken har en självklar plats i 
staden. Vi tror också att det bidrar till dessa gruppers tilltro till 
stadens verksamheter.

Dessa språk har genom historien varit förbjudna och dess talare 
förtryckta. Det är därför en viktig symbol för att erkänna att de 
nationella minoriteterna är och sedan mycket lång tid varit en del av 
landets och stadens befolkning, för att motverka bilden av Sverige 
som ett historiskt homogent samhälle samt sprida kunskap om de 
nationella minoriteterna.Vi vill framhålla att vi anser att omfattning 
och form bäst utformas inom ramen för respektive verksamhet. Vi 
har förståelse för att skyltning kan komma att ske stegvis men anser 
att detta är en process som behöver påbörjas gärna till en början i de 
mest offentliga lokalerna och på platser där många människor möts 
av stadens skyltning så som vid entréer och liknande.

Handlingar i ärendet
 RK 2019/562-2 Skyltning på de nationella minoritetsspråken 

i stadens offentliga lokaler
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 RK 2019/562-1.1 Bilaga: Motion av Clara Lindblom och 
Rodrigo Arce (båda V)
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§ 27
Alkoholserveringstillstånd Taco Bar Kista 
Svar på remiss från Socialförvaltningens tillståndsenhet
RK 2020/34

Beslut 
Stadsdelsnämnden tillstyrker ansökan från NZ Food AB om 
serveringstillstånd för spritdrycker, vin, starköl och andra jästa 
alkoholdrycker i enlighet med vad som redovisas i ärendet.

Sammanfattning av ärendet 
NZ Food AB ansöker om tillstånd för stadigvarande 
alkoholservering för allmänheten i restaurang ”Taco Bar Kista” 
dagligen, kl. 11:00 – 01:00 och uteservering dagligen, kl. 11:00 – 
01:00.
Förvaltningen föreslår att Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd tillstyrker 
ansökan om serveringstillstånd. Under förutsättning att lagstadgade 
ordningsföreskrifter och åldersgränser för servering/försäljning av 
alkohol, tobak och spel följs. Förvaltningen föreslår dock att ägare 
och all serveringspersonal genomgår en utbildning i ansvarsfull 
alkoholservering.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2020/34-2 Alkoholserveringstillstånd Taco Bar Kista 
 RK 2020/34-1 Bilaga: Remiss från Socialförvaltningens 

tillståndsenhet
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§ 28
Samverkan med föreningar genom idéburet offentligt 
partnerskap (IOP) 2019 
Redovisning
RK 2019/219

Beslut 
Stadsdelsnämnden lägger redovisningen till handlingarna.

Sammanfattning av ärendet 
Förvaltningen har begärt en redovisning av varje IOP-förening av 
den verksamhet de har genomfört under 2019. Redovisningen 
omfattar enbart genomförd verksamhet och inte ekonomisk 
uppföljning. Ekonomisk uppföljning i form av bokslut inkommer 
senare under våren. Överenskommelserna har olika innehåll och 
omfattning, men samverkan genomförs under liknande 
organisationsformer.

Förvaltningens bedömning är att samverkan mellan förvaltningen 
och civilsamhället har stärkts och att möjligheten ökar att fler 
invånare nås och får möjlighet att ta del av det stöd förvaltningen 
ger i form av föräldraskapsstöd, stöd att komma ut i studier eller 
arbete och fritidsverksamhet för unga. De verksamheter som 
föreningarna bedriver inom ramen för IOP:erna kan bidra till ökad 
jämställdhet i stadsdelsområdet. Samtidigt som 
överenskommelserna bedöms ha medfört ett mervärde, har de 
medfört en ökad administration inom förvaltningen. Inför 2020 har 
gemensamma rutiner för möten och uppföljning av IOP:erna 
skapats för att lättare kunna följa utvecklingen av verksamhet och 
ekonomi samt vilka resultat som uppnås.

Förslag till beslut
Ordföranden Benjamin Dousa (M) föreslog att nämnden skulle 
besluta i enlighet med förvaltningens förslag.

Beslutsgång
Nämnden beslutade enligt förvaltningens förslag.
 
 

Handlingar i ärendet
 RK 2019/219-5 Samverkan med föreningar genom idéburet 

offentligt partnerskap (IOP) 2019
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§ 29
Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter 

Beslut 
1. Skrivelse 1 ”Erbjudande av boende till familjer som blir av 

med sitt boende. Social dumping?” från Elvir Kazinic m.fl. 
(S) överlämnas till förvaltningen för beredning.

2. Skrivelse 2 ”Resurser som fritidsgårdarna och de öppna 
mötesplatserna för ungdomar varit tilldelade under åren 
2018, 2019 och 2020.” från Elvir Kazinic m.fl. (S) 
överlämnas till förvaltningen för beredning.

Inkomna skrivelser
Inkommen skrivelse 1 ”Erbjudande av boende till familjer som blir 
av med sitt boende. Social dumping?” från Elvir Kazinic m.fl. (S).

Inkommen skrivelse 2 ”Resurser som fritidsgårdarna och de öppna 
mötesplatserna för ungdomar varit tilldelade under åren 2018, 2019 
och 2020.” från Elvir Kazinic m.fl. (S).
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§ 30
Postlista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av postlista från och med 3 december 2019 till och med 29 
januari 2020.
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§ 31
Uppdragslista 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av stadsdelsnämndens uppdragslista till förvaltningen från 
den 13 februari 2020.

Sida 56 (62)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2020

2020-02-13

§ 32
Konferenser och utbildningar 

Beslut 
Stadsdelsnämnden beslutade om en juridisk utbildning för nämnden 
den 26 mars 2020 klockan 16.00, innan stadsdelsnämndens 
sammanträde samma datum.

Deltagarna får extra sammanträdesarvode samt ersättning för 
förlorad arbetsinkomst vid behov.
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§ 33
Protokoll från pensionärsrådets samt 
funktionshinderrådets sammanträde 
RK 2019/188

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Anmälan av protokoll från pensionärsrådets och 
funktionshinderrådets sammanträde den 12 december 2019.

Handlingar i ärendet
 245894 Protokoll funktionshinderråd 2019-12-12
 RK 2019/188-17 Bilaga 1 2019-12-12 - 

tillgänglighetsvandring
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§ 34
Anmälan om delegationsbeslut 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet

 

Datum Ärende Delegat

2019-
12-30

Förlängning av avtal ”Drift av bostäder enligt 
LSS inom Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd" Dnr: 
RK 2019/628

Stadsdelsdirektör
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§ 35
Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m. 

Beslut 
Anmälan läggs till handlingarna.

Ärendet
Skrivelser och rapporter med mera som är inkomna eller upprättade 
inom stadsdelsförvaltningen.
 

1. Brukarundersökning från stadsledningskontoret – 
Socialpsykiatri
2019-12-19
Diarienummer: RK 2019/669
 

2. Beslut från kommunstyrelsen – Slutlig justering av 
nämndernas budget för prestationer inom pedagogiska 
verksamheter 2019
2019-12-19
Diarienummer: RK 2019/672
 

3. Beslut från kommunstyrelsen – Revidering av 
personalpolicy för Stockholms stad
2019-12-20
Diarienummer: RK 2019/399
 

4. Beslut från socialnämnden – Förslag till fördelning av medel 
till lokala utvecklingsprojekt och studiebesök 2020
2020-01-03
Beslut: RK204339
Tjänsteutlåtande: RK204338
 

5. Beslut från socialnämnden – Rapport – översyn av stadens 
ungdomsmottagningar
2020-01-03
Diarienummer: RK 2020/12
 

6. Beslut från socialnämnden – Handlingsplan för 
suicidprevention
2020-01-03
Beslut: RK204351
Tjänsteutlåtande: RK204350
Handlingsplan: RK204349
 

7. Beslut från socialnämnden – Uppföljning av konsekvenser 
av nya utskrivningsregler
2020-01-03
Beslut: RK204355

Sida 60 (62)



Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd Protokoll nr 2/2020

2020-02-13

Tjänsteutlåtande: RK204354
 

8. Beslut från socialnämnden – Utvärdering av den nya 
modellen för ledsagning och ledsagarservice
2020-01-03
Beslut: RK204361
Tjänsteutlåtande: RK204360
Rapport: RK204359
 

9. Beslut från socialnämnden – Vägledning för 
stadsdelsförvaltningarnas arbete med sociala insatsgrupper 
(målgruppen 19-29 år)
2020-01-03
Beslut: RK204365
Tjänsteutlåtande: RK204364
Bilaga 1: RK204368
Bilaga 2: RK204369
 

10. Beslut från socialnämnden – Hur nås nyanlända och 
personer i utsatta områden av lättillgänglig och korrekt 
information om socialtjänsten?
2020-01-03
Beslut: RK204374
Tjänsteutlåtande: RK204373
Bilaga 1: RK204372
 

11. Beslut från kommunstyrelsen - Stadsledningskontorets 
förslag på beviljade trygghetsinsatser i samband med 
nämndernas verksamhetsplaner för 2020
2020-01-23
Diarienummer: RK 2019/608
 

12. Beslut från kommunstyrelsen - Maxtaxa 2020 - nya avgifter 
förskola, fritidshem och omsorg på obekväm tid
2020-01-29
Beslut: RK204621
Utlåtande: RK204622
 

13. Beslut från äldrenämnden – Revidering av 
förfrågningsunderlag, kontraktsvillkor och 
uppdragsbeskrivning för hemtjänst
2020-01-31
Beslut: RK204709
Tjänsteutlåtande: RK204708
Förfrågningsunderlag: RK204707
Uppdragsbeskrivning: RK204706
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14. Förvaltningsgrupp, protokoll 2020-02-06

Sida 62 (62)


	8c4cbc1a-fe53-44c6-a84f-0332a5259013.docx
	Protokoll 2/2020
	fört vid Rinkeby-Kista stadsdelsnämnds sammanträde torsdagen den 13 februari 2020 kl. 17:30-20:00, Medborgarkontoret samt Folkets Husby, Edvard Griegsgången 9, 16
	§ 1 Val av justerare och godkännande av dagordning
	§ 2 Anmälan av föregående protokoll
	Beslut
	Ärendet
	§ 3 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet
	§ 4 Borttagen på grund av sekretess
	Handlingar i ärendet
	§ 5 Anmälan av sociala delegationens protokoll
	Beslut
	Ärendet
	§ 6 Förvaltningens och nämndens information och frågor
	§ 7 Inkomna medborgarförslag
	§ 8 Verksamhetsberättelse för Rinkeby-Kista stadsdelsnämnd för 2019
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande 1
	Särskilt uttalande 2
	Handlingar i ärendet
	§ 9 Möjlighet att söka föreningsbidrag under 2019?
	Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 10 Rusta upp Akalla Torg och busstation
	Svar på skrivelse av Elvir Kazinic m.fl. (S)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 11 Utöka Sociala insatsgruppen
	Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 12 Besparingskraven slår mot barn och unga
	Svar på skrivelse från Niklas Thorén m. fl.(V)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 13 Dricksvattenfontäner vid stadsdelens utegym
	Svar på skrivelse av Niklas Thorén m.fl. (V)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservation
	Handlingar i ärendet
	§ 14 Vad händer med medborgarförslagen?
	Svar på skrivelse från Niklas Thorén m.fl. (V)

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 15 Ansökan om statsbidrag för verksamhet med personligt ombud 2020
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 16 Verksamhetsuppföljning av grupp- och servicebostäder på entreprenad för personer med funktionsnedsättning enligt lagen om stöd och service till vissa funktionshindrade (LSS)
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 17 Verksamhetschef enligt Hälso- och sjukvårdslagen till Kista servicehus
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 18 Tillsynsplan för försäljning av folköl, elektroniska cigaretter och påfyllningsbehållare 2020
	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 19 Strategi för att minska risken för att barn, unga och unga vuxna dras in i kriminalitet
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservation
	Särskilt uttalande 1
	Särskilt uttalande 2
	Handlingar i ärendet
	§ 20 Klimathandlingsplan 2020-2023 för ett fossilfritt och klimatpositivt Stockholm 2040
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande 1
	Särskilt uttalande 2
	Handlingar i ärendet
	§ 21 Nytt miljöprogram för Stockholm 2020-2023
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande 1
	Särskilt uttalande 2
	Handlingar i ärendet
	§ 22 Stockholms stads kemikalieplan 2020-2023
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 23 Missbruk och kriminalitet - socialtjänstens arbete med barn och unga
	Svar på remiss från revisionskontoret

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 24 Motion om öronmärkning av markanvisningar till byggaktörer som bygger bostäder med överkomliga hyror
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Reservation
	Särskilt uttalande
	Handlingar i ärendet
	§ 25 Motion om att staden bör anställa en stadsljusdesigner för att främja biologisk mångfald
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 26 Skyltning på de nationella minoritetsspråken i stadens offentliga lokaler
	Svar på remiss från kommunstyrelsen

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Deltar ej i beslutet
	Reservation
	Handlingar i ärendet
	§ 27 Alkoholserveringstillstånd Taco Bar Kista
	Svar på remiss från Socialförvaltningens tillståndsenhet

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 28 Samverkan med föreningar genom idéburet offentligt partnerskap (IOP) 2019
	Redovisning

	Beslut
	Sammanfattning av ärendet
	Förslag till beslut
	Beslutsgång
	Handlingar i ärendet
	§ 29 Inkomna skrivelser från nämndens ledamöter
	Beslut
	Inkomna skrivelser
	§ 30 Postlista
	Beslut
	Ärendet
	§ 31 Uppdragslista
	Beslut
	Ärendet
	§ 32 Konferenser och utbildningar
	Beslut
	§ 33 Protokoll från pensionärsrådets samt funktionshinderrådets sammanträde
	Beslut
	Ärendet
	Handlingar i ärendet
	§ 34 Anmälan om delegationsbeslut
	Beslut
	Ärendet
	§ 35 Inkomna rapporter, protokollsutdrag m.m.
	Beslut
	Ärendet



